

石籬天主教中學
多元學習津貼評估報告 (2021/2022)

範疇	課程	教學目的	目標學生	修業期	負責教師	僱用導師/ 服務供應商	學生習作	課程/學生表現評核	財政支出
Eng.	S4 English Public Speaking	To enhance students' speech writing, public speaking skills and prepare students with sufficient ability to join Hong Kong Schools Speech Festival	8 S4 students	11/2021	Anna Yeung	Headstart Group Ltd	Students had to draft a speech for the tutor to mark.	<ul style="list-style-type: none"> ■ Over 90% participation rate. ■ Over 90% of the participants show an increase in confidence in the survey. ■ All Students are able to complete the learning activities assigned by the tutor. ■ Over 90% of the participants were satisfied with the course ■ Over 90% of the participants would like to recommend this course to S4 next year. 	\$6,900
Eng.	S5 English Elite Class	To enhance students' competitiveness in the HKDSE Eng Paper through sharpening their skills in tackling Paper 3.	9 students who are high achievers in Eng and some other subjects	18/12 & 23/12/21	NYM	School-employed tutor	A completion of Paper 3 - listening, reading and writing tasks assigned in the course	<ul style="list-style-type: none"> ■ Attendance rate: Over 90% ■ Over 80% of participants found the lessons useful to equip themselves for the coming DSE English exam and the content of the course suited their needs. 	\$900
Eng.	S5 English Refinement Class	To enhance students' competitiveness in the HKDSE Eng. Paper and increase their chances for tertiary education through active learning of Eng.	9 top students from 5ABC who are elite in non-language subjects but relatively weak in Eng.	18/12 & 23/12/21	NYM	School-employed tutor	A completion of Paper 3 - listening, reading & writing tasks assigned in the course.	<ul style="list-style-type: none"> ■ Attendance rate: 100% ■ All participants attending the class found the lessons useful to equip themselves for the coming DSE English exam and the content of the course could suit their needs. 	\$900

Eng.	S6 English Elite Class	To enhance students' competitiveness in the HKDSE through sharpening their skills in tackling reading and listening papers	11 students who are high achievers in English and some other subjects	23/12, 24/12, & 31/12/21	NYM	School-employed tutor	A completion of reading comprehension exercises and listening tasks assigned in the course	<ul style="list-style-type: none"> ■ Attendance rate: Over 80% ■ Over 80% of participants found the lessons useful to equip themselves for the coming DSE English exam and the content of the course suited their needs. 	\$1,350
Eng.	S6 English Refinement Class	To enhance students' competitiveness and increase their chances for tertiary education through active learning of English.	10 top students from 6ABC who are elite in non-language subjects but relatively weak in Eng.	23/12, 24/12 & 31/12/21	NYM	School-employed tutor	A completion of reading comprehension exercises and listening tasks assigned in the course	<ul style="list-style-type: none"> ■ Attendance rate: 90% ■ 80% of participants found the lessons useful to equip themselves for the coming DSE English exam and the content of the course suited their needs. 	\$1,350
Eng.	S5 Elite and refinement courses	To hone more-able and motivated students' reading, writing, listening and speaking skills. To provide additional self-study resources for more able and motivated students during long holidays.	S5 more able students	2021-2022	HCW/ NYM	Pearson Education Asia Ltd.	Longman Elect Senior Secondary Complete Exam Practice for the HKDSE (Sets 1-4) – Self-study pack	<ul style="list-style-type: none"> ■ Students' feedback is positive ■ Students' usage is reasonable 	\$4,747.2
Eng	Online English Learning Platform	To hone junior form students' four skills on reading, writing, listening and speaking To provide additional online reading resources for more able and motivated senior form students	S4-S5 students	2021-2022	HCW	Wiseman Education Limited	Exercises on the online English learning platform	<ul style="list-style-type: none"> ■ Students' feedback is positive ■ Students' usage is over 90%. 	\$55,800

數學科	中五數學 尖子訓練	提升學生對數學的解難能力，處理高階數學問題。	32位中五成績優異學生	6/2022	陳偉成 老師	教材	樂思出版社 多項選擇題 及舉1反5 補充練習	<ul style="list-style-type: none"> 學生專注、用心聆聽講解。 	\$8,928
物理科	中六物理 技巧訓練班	提升學生對物理應試技巧，包括應對多項選擇題及延伸部份。訓練學生邏輯及分析能力，提升作答技巧。	8位中六成績優異學生	12/2021	溫志仁 老師	外聘導師	課堂練習	<ul style="list-style-type: none"> 全部參與學生認為此學習技巧班能提昇應試技巧，包括分析題目及作答技巧。 學生出席率達100%，投入課堂學習。 	\$2,400
物理科	中五物理 拔尖班	培養學生對物理科的興趣，及利用不同題目提升學生對物理應試技巧，訓練學生邏輯思維及分析作答技巧。	10位中五能力較高學生	5/2022- 6/2022	林曉怡 老師	外聘導師	公開考試試 題、導師擬 定的題目、 課堂練習	<ul style="list-style-type: none"> 學生表示對課程的物理知識了解更深，導師能讓學生以更簡單和快捷解題。 學生出席率達100%，投入課堂學習。 	\$3,000
企業、 會計與 財務概 論科	中六企財 拔尖班	提升應屆文憑試考生的應試技巧，特別針對卷二，訓練學生思維模式及分析能力，期望提高學生自信心。	8位中六成績優異學生	9/2021- 11/2021	呂偉芬 老師	外聘導師	指定練習	<ul style="list-style-type: none"> 學生出席率達100% 超過90%學生認同課程有助提昇應試技巧及自信心 	\$1,800
經濟科	中六經濟 拔尖班	提升應屆文憑試考生的應試技巧，特別針對卷一及資料回應一題，訓練學生思維模式及分析能力，期望提高學生自信心及對本科興趣。	8位中六成績優異學生	10/2021- 11/2021	蘇慧琪 老師	外聘導師	指定練習	<ul style="list-style-type: none"> 學生出席率達90%。 超過80%學生認同課程有助提昇應試技巧。 	\$900

生物科	中六生物拔尖班	提升學生分析力及答題技巧。	中六成績優異學生	12/2021	歐陽嘉敏老師	外聘導師	公開試題目	<ul style="list-style-type: none"> 9成學生表示課程有幫助。 學生積極參與課堂 	\$960
地理科	中六地理資優班	透過操練數據/資料結構題及短文章的題目，提升學生的應試技巧，加強學生審題及解題的能力，以應付高中文憑試。	10位中六成績優異學生	10/2021-12/2021	鄒綺琪老師	外聘導師	指定練習及公開試題目	<ul style="list-style-type: none"> 中六拔尖班的成效不錯，有80%參加者考獲4或以上的成績，可見拔尖班有助提升學生的作答技能。 	\$2,000
地理科	中五地理資優班	透過操練數據/資料結構題的題目，提升學生的應試技巧，加強學生審題及解題的能力。	10位中五成績優異學生	6/2022	鄒綺琪老師	外聘導師	指定練習及公開試題目	<ul style="list-style-type: none"> 學生出席率高於80%。 學生結構題的表現有所進步。 	\$1,200
學務組	中四尖子課程 - 學習技巧訓練班	引導學生設計學習計劃、提供學習技巧訓練及時間管理訓練。	30位中四成績優異學生	9/2021	馬鑽濤老師	服務供應商	課堂習作	<ul style="list-style-type: none"> 約85%學生認同課程加深他們對時間管理的認識，對日後學習有幫助。 超過九成學生認同導師講解清晰，熱心教導。 	\$3,600
學務組	中五尖子課程 - 大學策略性思維訓練班	透過導師的分享及對大學入學要求的分析，指引學生的升學出路，規劃自己的未來。	20位中五成績優異學生	9/2021	馬鑽濤老師	服務供應商	課堂習作	<ul style="list-style-type: none"> 超過九成學生認同課程有助他們了解提升記憶能力的方法，提升溫習技巧。 超過九成學生認同導師講解清晰，熱心教導。 	\$2,000
								財政支出：	<u>\$98,735.2</u>